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Alba Barnusell
Alcaldessa de Granollers

“Vull fer una ciutat més saludable,
sostenible i millor per viure-hi”

Entrar a l’Ajuntament de Granollers
sabent que no hi trobaràs Josep
Mayoral és una experiència estranya.
L’històric alcalde ja fa més de dos
mesos que va cedir la vara a Alba
Barnusell, però costa fer-se’n la idea.
La nova alcaldessa ens ha citat a pri-
mera hora d’un matí amb l’onada de
calor traient el cap. La calor apreta, sí,
però l’agenda més. Barnusell (PSC)
arriba amb retard –i abans ja ens han
avisat que tot seguit té una reunió–.
Ella, però, amb aquella mà esquerra
i aquell tarannà proper marca Mayo-
ral, s’afanya a dir-nos que conversem
sense pressa, que hi ha marge. Una
conversa que comença, com no po-
dria ser d’altra manera, parlant pre-
cisament de Mayoral.

Divuit anys d’alcalde, quatre
majories absolutes –fins i
tot en els pitjors moments

del PSC a nivell nacional–... Què se
sent quan et toca rellevar un al-
calde com Mayoral? Vertigen?
Josep Mayoral va ser el meu mestre
i, per tant, òbviament jo segueixo
els seus passos. És amb qui he
compartit la major part de la meva

trajectòria política, i he après d’ell.
Dit això, és obvi que sento una gran
responsabilitat pel càrrec d’alcal-
dessa, però també il·lusió. Tinc
ganes de seguir canviant, transfor-
mant i millorant la ciutat.

Mayoral va crear una marca prò-
pia. La gent no votava el PSC, vo-
tava en Mayo. Com s’ho farà
perquè això no li vagi en contra?
Reivindicant-se com una alcal-
dessa continuista?
D’entrada, Mayoral i Barnusell som
diferents, perquè som de genera-
cions diferents i tenim una mirada
diferent. Jo soc dona i he nascut ja
en democràcia. És cert que he
begut del mateix projecte i, per
tant, el projecte de ciutat continua
sent el mateix. Ara bé, amb una mi-
rada i amb una manera de fer dife-
rents. A poc a poc la gent m’anirà
coneixent.

Com han estat aquests dos pri-
mers mesos? Ha estat molt en
contacte amb Mayoral o ell s’ha
apartat molt del dia a dia de l’A-
juntament?
Òbviament, el tinc a disposició, al
telèfon, per qualsevol cosa que
necessiti. Sobretot pel que fa als
grans acords de ciutat que va tan-
car personalment ell i que cal

donar-los continuïtat. Ara bé, el li-
deratge, la trajectòria i el camí ara
ja em corresponen a mi. I jo in-
tento fer aquest camí sola, con-
juntament amb l’equip, tenint, és
clar, a la rereguarda, al telèfon,
Mayoral si el necessito. 

L’ha utilitzat gaire aquesta rere-
guarda? Aquest telèfon?
Poc. Però s’agraeix poder tenir una
bona relació i una millor confiança
amb ell per si en algun cas el puc

necessitar. El que sí que hem fet en
aquests dos mesos ha estat com-
partir algun partit d’handbol, coin-
cidir en algun acte on ell era amb
les netes...

Està fent de jubilat, vaja.
Està fent d’avi [somriu].

En què es diferenciarà la seva
gestió de la de Mayoral?
Som persones diferents i, per tant,
segur que la meva manera de fer
serà diferent. Com ho notarà i en
què ho notarà la gent? Això ho
hauran de dir els mateixos veïns i
veïnes de Granollers. Però sí que
crec que la meva manera de parlar,
d’apropar-me a la gent i fins i tot de
viure la ciutat és diferent. Per l’edat,
pel gènere... Però el projecte, repe-
teixo, continua sent el mateix.

Parlant del projecte, últimament
hem vist una Fira de l’Ascensió
més sostenible, la futura renatu-
ralització del riu... Fer de Grano-
llers una ciutat més compromesa
amb el medi ambient és una de
les seves prioritats?
Sí. Que sigui una ciutat més saluda-
ble, més sostenible i millor per
viure-hi. Un dels elements del qual
s’està parlant més és el de la intro-
ducció del verd. Ja feia anys que hi
treballàvem internament, però ara
hi hem posat el focus. 

En els darrers mesos també s’han
obert nous equipaments sanita-
ris. Abans d’això, vostè parlava
d’un dèficit històric en aquest
àmbit. Creu que s’està corregint?
Sí. Els dos anys de pandèmia ens

han permès parlar molt amb la Ge-
neralitat. Han vist de primera mà
aquests dèficits, els han entès i els
hem compartit per fer aquest salt
endavant en matèria sanitària. De
cara al 2024 o el 2025 haurem fet les
paus amb aquest dèficit històric.

Un dels canvis que plantegen des
de l’Ajuntament és el nou sis-
tema de recollida de residus. Què
guanyarà Granollers amb això?
Volem que Granollers sigui una ciu-
tat encara més neta. Però el canvi
no serà d’un dia per l’altre, perquè
tot necessita conscienciació ciuta-
dana, i encara més un sistema que
pretén que reduïm els residus i que
paguem per allò que generem.
Això anirà venint en els pròxims
anys. El que sí que veurem d’en-
trada és més neteja al carrer. 

Granollers és la ciutat mitjana de
l’àrea metropolitana on més ha
pujat el preu dels pisos nous re-
centment, i el preu mitjà del llo-
guer no baixa dels 600 euros.
Creu que la ciutat ho posa fàcil a
la gent que vol viure aquí? 
L’habitatge és un repte de país i
de ciutat. Les polítiques i l’oficina
de rehabilitació energètica que
hem obert van en aquesta línia. I
alhora hem aprovat un conveni4

A. Nadeu / O. García
Fotografia: J. Chichelnitzky

“La connexió
amb tren dels
dos Vallesos 
és fonamental
per a Catalunya”
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– Com han estat aquests dos
primers mesos? Ha estat molt
en contacte amb Mayoral?

– El lideratge, la trajectòria i el
camí ara em corresponen a mi.
Tenint, és clar, a la rereguarda,
al telèfon, Mayoral per si cal.

– L’ha utilitzat gaire aquesta
rereguarda? Aquest telèfon?

– Poc. Hem compartit algun
partit d’handbol, algun acte 
on ell era amb les netes...

– Està fent de jubilat, vaja...

– Està fent d’avi [somriu].

3amb l’Incasol. Tot plegat per
posar a disposició més habitatge
públic i sobretot a preus assequi-
bles, que és del que es tracta.

Parlant d’habitatge públic, estan
treballant per fer-ne al barri de
l’Hostal i a la zona que Adif cedirà
al costat de l’estació. Aquest
últim, un projecte important per-
què també permetrà cobrir les
vies. Quan serà una realitat?
Va per llarg, però podríem estar
parlant que el 2025 o el 2026 po-
drem començar a veure la part de
la via coberta i sobretot un gran
parc. Perquè les obres han de per-
metre ampliar el parc Torres Villà i
connectar les dues parts de la ciu-
tat amb més zona verda. Per tant,
tornem al mateix que comentà-
vem abans: més verd a la ciutat.

Un altre projecte que també
havia de millorar la ciutat era el
de la residència. Abans de la pan-
dèmia semblava que estava en-
carrilat. Què ha passat? 
La covid ha fet estralls i s’ha vist que
el model residencial del país segu-
rament necessita un canvi. Però
sols no ho podem fer. Ni podem fer
l’edificació ni podem fer el mante-
niment de totes les places. Neces-
sitem que la Generalitat concerti
places públiques i, si ho fa, tirarem
endavant la residència.

Els han dit ja si es concertaran o
no aquestes places?
No, no hi ha novetats.

Parlant de la pandèmia, la covid
ha deixat empremta a la ciutat.
Una mostra n’és el fet que moltes
grans marques comercials han
marxat. La preocupa que Grano-
llers perdi atractiu comercial?
Tenim comerços molt potents i
hem d’apostar per acompanyar-los
i ajudar-los. Això sí, haurem d’expli-
car, com a ciutat, que aquestes
grans marques no hi seran, però
que la gent hi trobarà una oferta de
qualitat, de proximitat i singular. 

Sembla que encara no hem sor-
tit d’aquesta crisi i ja estem en-
trant en una altra. Tem que això
deixi molts veïns enrere?
Granollers està preparada per afron-
tar la crisi que ens ve a sobre. Des de
l’Ajuntament posarem tots els me-
canismes perquè ningú es quedi
enrere. Ara bé, la guerra ens fa re-
plantejar projectes? Sí. En lloc de fer
tres places n’haurem de deixar al-
guna per a més endavant, per ex-
emple. I com això altres coses.

Un altre canvi que pot afectar la
butxaca de la gent és la Zona de
Baixes Emissions (ZBE). Com
estan preparant aquest canvi?
La filosofia de la ZBE està molt bé,

però necessitem més transport pú-
blic. Després podem començar a
parlar d’una ZBE seriosament. Per-
què, a més, no té gaire sentit si tenim
l’AP-7 i la C-17 plena de cotxes.

Parlant de l’AP-7, divendres passat
l’Estat va anunciar una inversió de
78 milions per millorar aquesta
autopista al seu pas pel Vallès. Te-
nint en compte el dèficit d’inversió
a Catalunya, ens hem de creure
aquest anunci?
Això ho haurien de preguntar al
Ministeri de Transports...

Vostè, com a alcaldessa directa-
ment afectada, se’l creu?
Jo me’l crec. Tendeixo a creure’m
qualsevol persona amb responsabi-
litats polítiques quan fa un anunci.
Espero que ho tinguin molt mesu-
rat. Confio que el que diu l’Estat ho
acabarà fent, igual que ho faig amb
la Generalitat.

Precisament des de la Generalitat
no se l’han cregut gaire, l’anunci
de divendres.
Jo tendeixo a confiar en qui fa
aquesta mena d’anuncis, sigui l’Es-
tat o la Generalitat. Òbviament, des-
prés m’agrada que es compleixin.
Dit això, però, crec que on hem de
posar el focus no és en les carrete-
res i els cotxes, sinó en els trens.

El Pla de Rodalies 2020-2030 pre-
veu la connexió de la xarxa ferro-
viària dels dos Vallesos. Creu que
ho veurem aviat això?
A nivell de costos ferroviaris, la con-
nexió entre els dos Vallesos és poca
cosa, comparada amb el que supo-
saria un desdoblament o fer una
altra línia. Es tracta d’una petita
connexió. És relativament fàcil. Jo
soc optimista, en aquest sentit. La
connexió amb tren dels dos Valle-
sos és fonamental. Crec que tots hi
guanyaríem: els dos Vallesos, per
descomptat, però també Barce-
lona i tota Catalunya.

Expliqui’s.
Si volem un país i unes ciutats més
sostenibles, l’única manera de fer-
ho és traient cotxes de les carrete-
res. De l’AP-7, de la C-17, dels
carrers de les ciutats... Però per
aconseguir-ho hem de connectar
el país amb tren. Són diners? Sí,
però si haguéssim començat a fer-
ho fa uns anys, ja ho tindríem fet.
Tots els alcaldes i alcaldesses estem
apretant en aquesta línia.

Granollers forma part de l’Asso-
ciació de Municipis de l’Arc Me-
tropolità, que vol fer sentir la veu
de les ciutats de la segona corona
metropolitana. Han pogut avan-
çar en aquest sentit? Els estan fent
cas des de la primera corona?
S’ha avançat, i molt, compartint es-

tratègies i polítiques. Al final som
nou ciutats d’aquesta segona co-
rona metropolitana amb molts rep-
tes en comú: habitatge, ocupació,
mobilitat... Ara estem a punt de tan-
car un acord amb l’Estat per fer ha-
bitatge de protecció oficial als
nostres municipis, per exemple.
Estem contents perquè s’està escol-
tant la veu d’aquestes nou ciutats
que representen tot un territori. I
s’està parlant de temes que no
només fan referència a Barcelona.
També estem obrint la connexió de
la capital catalana amb el territori.
Les nostres ciutats són ròtules de
connexió del que és la gran Barce-
lona amb l’interior del país.

En una entrevista recent amb el
Línia, Antonio Balmón, vicepresi-
dent executiu de l’AMB, afirmava
que “la institucionalització de la
regió metropolitana està abo-
cada a una paràlisi eterna”. Vostè
és partidària d’intentar dotar
aquest territori tan ampli d’una
gran institució a l’estil de l’AMB o
comparteix l’opinió de Balmón?
Jo soc partidària de qualsevol mena
d’aliances i consensos, i de sumar.
Només el fet de compartir estratè-
gies ja ens ha posat al mapa com a
municipi. Per tant, la clau és la ca-
pacitat d’establir relacions. Per a mi,
aquesta és la via. Si s’ha d’institucio-
nalitzar o no, ja es veurà més enda-
vant. D’entrada, com a mínim som
en el debat. La segona corona me-
tropolitana vol ser a la taula dels
grans debats de país: les infraes-
tructures, la mobilitat, l’ocupació...
Estem posant al centre debats que
potser no hi eren. Ens reivindiquem
com a territori clau i volem jugar el
nostre paper en el futur del país.

Parlant de futur, d’aquí a un any hi
ha eleccions municipals. Creu que
podrà reeditar la majoria abso-
luta o amb guanyar les eleccions i
poder seguir liderant el pròxim
govern, sigui en solitari o en coali-
ció, ja es conformaria?
En aquests moments estic necessà-
riament centrada en el dia a dia i en
entomar aquest relleu. Que la ciutat
continuï tirant endavant i poder
acabar d’empènyer i completar els
projectes de mandat que ens ha-
víem compromès amb Josep Mayo-
ral al capdavant. A partir d’aquí,
hauré de passar pels òrgans corres-
ponents de partit perquè em validin
com a candidata.

Serà un tràmit, això, no? Està clar
que vostè serà la candidata del PSC.
[Somriu] Tot necessita els seus pro-
cessos interns, que en el nostre cas su-
poso que seran de cara a la tardor.
Aleshores ja hi pensaré. Ara només
penso a aprofitar al màxim el temps
de mandat que em queda per com-
plir els nostres compromisos.<

“La segona corona metropolitana
vol ser a la taula dels grans debats”
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La lupa

El 2014, tot un seguit de gent inquieta pel que
passava a Parets, el nostre municipi, ens vam
trobar al voltant d’Esquerra Republicana,
buscant la manera de vehicular un canvi en

un model caduc de gestió municipal.
En aquell moment, no teníem representació a l’A-

juntament i sabíem que necessitàvem un revulsiu al
nostre projecte, algú capaç de convèncer tothom que
hi havia una altra manera de fer les coses, algú amb
compromís per assumir els valors de transformació
i comprometre’s amb el nostre poble. I vam posar nom
i cognom a aquest revulsiu: Jordi Seguer.
El 2015 vam fer una forta embranzida entrant a l’A-

juntament amb tres regidors, i aquí va començar una fei-
na constant de picar pedra durant quatre anys. El treball
incansable amb en Jordi i en Ramon i tota la secció lo-
cal d’ERC Parets va fer que a les eleccions municipals del
2019 aconseguíssim una representació de cinc regidors.
Era moment de canvi, i totes les forces que el de-

manàvem (o suposadament demanaven) ens vam en-
tendre per formar el Govern Plural, liderat per en Jor-
di com a alcalde de la nostra vila.

Al Govern Plural vam descobrir un Jordi entregat
com ningú al seu poble, exigent per ser a tot arreu,
sempre al servei de la ciutadania. Un Jordi confiat en
els seus regidors, amb ganes de fer equip, trobar-se
amb tothom i escoltar totes les veus.
També vam descobrir un Jordi valent, que no va

deixar passar ni una vella política, que era garantia d’a-

turar qualsevol mala praxi. Un Jordi amb ganes de
transformar, de fer-ho diferent, de buscar vies noves
i alternatives.
El Govern Plural amb en Jordi, la Montse Lara,

la Folguera, l’Enrique, el Joan i la Carme va ser un
repte per Ara Parets i també un aprenentatge im-
mens. I un dels aprenentatges que ens enduem és que

quan transformes, quan governes per la ciutadania
i no per tu mateix, els de sempre faran el que sigui
per aturar-te, inclús renunciar als compromisos
adoptats amb la ciutadania.
I així és com el gener del 2021, els de sempre (o

millor dit, les de sempre) van córrer a fer una moció
de censura per retornar el gris del Partit Socialista a
l’alcaldia de Parets, com sempre.
No ens han volgut donar mai motius, però ara

ja els sabem: fraccionament de contractes, opera-
cions urbanístiques, la xarxa clientelar... el de
sempre.
I és per això que avui estem preparades per tor-

nar a obrir les portes i finestres de l’Ajuntament, per-
què creiem que és el deure que tenim amb la ciu-
tadania. I és per això que avui estem més forts per
tornar-hi.
Realment avui no donem un tret de sortida, sinó

que és una volta més en aquesta cursa de fons que es-
tem decidides a guanyar.
I per guanyar, tenim el millor candidat per fer-

ho possible.

Quan transformes, quan governes
per la ciutadania, els de sempre
faran el que sigui per aturar-te

per Kènia Domènech (Ara Parets ERC)

El millor candidat per guanyar
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“Mai no és massa tard per tornar a començar”, cantava Sopa
de Cabra. I Luis Martín Montejo ha demostrat que tenien

raó: aquest home de 87 anys, que va haver de deixar els estudis
als 14, s’acaba de graduar de batxillerat. Ho ha explicat El País.

Un pont s’esfondra el dia de la seva reobertura mentre
desenes de persones l’estrenaven. Ha passat a la

localitat mexicana de Cuernavaca, on l’alcalde i altres
càrrecs van ser alguns dels accidentats.

“Qui vol perreo?” o “On estan les noies solteres?” són les
preguntes que va fer Rauw Alejandro a un RCDE Stadium

entregadíssim, després que digués: “Barcelona és la meva
ciutat”. Efectivament, va parlar en català. Bona feina, Rosalía.

Quantes faltes d’ortografia es poden fer en una
pregunta curta? Sembla que el dissenyador del cartell

d’un bar ha volgut batre algun rècord: “Que t’he apateix?”.
Per si no s’entén: volia saber què et ve de gust.

LA FOTOMaría Belmez/ACN



Envia’ns les teves cartes a: opinio@comunicacio21.com

| 6

líniavallès.cat 17 de juny del 2022

Granollers es prepara per a l’Open Night,
que se celebrarà divendres1

2
Aparatós incendi en una 
fàbrica de la Garriga

El soroll de les motos 
a Montmeló encén les crítiques

Mireia Dionisio, nova alcaldessa de Mollet:
“Defujo la batalla i les confrontacions”

Extingit l’incendi que ha calcinat 
dues naus industrials a la Garriga

El + llegit líniavallès.cat

3

4

5 Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Vallès no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

A les xarxes

@laiabonetrull: Jornada històrica: per fi
s’igualen les condicions econòmiques de
les seleccions femenina i masculina. Un
pas decisiu per avançar cap a la igualtat.

@joanignasielena: Més carrils addicionals,
nous sistemes de velocitat variable, nou sis-
tema de grues per retirar cotxes acciden-
tats, limitacions en la circulació de camions...

#CanvisEnL’AP-7

@324cat: La subhasta majorista baixa me-
nys de l'esperat per la forta demanda elèc-
trica en plena onada de calor i el preu de la
llum pujarà, tot i el topall del gas.

#PreuDeLaLlum #FutbolIgualitari

Safata d’entrada

Arriba l’estiu i és moment
de gaudir del bon temps
i, sobretot, d’unes me-

rescudes vacances. Sembla que
aquest estiu tornarà la norma-
litat, després d’haver estat pa-
tint els efectes de la pandèmia
durant dos anys.
Hi ha hagut greus problemes

en l’economia, principalment
en el turisme i l’hostaleria. És
per aquest motiu que hem d’a-
judar aquests sectors més que
mai, i aquest estiu hem de fer
país, és a dir, no cal fer aquells
viatges paradisíacs ben lluny, ni
anar a altres països d’Europa o
de l’estranger en general. 

Gaudir del turisme català
per Juan de Dios Jiménez

A Catalunya tenim molts
llocs que encara no conei-
xem i que ens queden per
descobrir. Podrem gaudir dels
seus paisatges i la seva gas-
tronomia si decidim fer tu-
risme per Catalunya.
Si, per contra, aquest estiu

no tens vacances o no pots
viatjar, perquè la teva econo-
mia no t’ho permet o perquè
has de fer guardiola, a Sants

comptes amb una àmplia
gamma d’instal·lacions es-
portives amb piscines desco-
bertes i a preus assequibles. A
més a més, també podràs
anar a les platges de la Bar-
celoneta, amb el bus, pagant
només el tiquet.
No t’ho pensis i aquest

estiu fes país i visita Catalu-
nya, et sorprendran els grans
entorns que hi ha.

Fo
to

: A
rx

iu

Els semàfors

Després de dos anys sense 
fer-se per la pandèmia,

Granollers recupera l’Open
Night, una iniciativa que sorgeix

de la col·laboració entre 
el comerç, la restauració i

l’Ajuntament i que omplirà 
el centre d’activitat i caliu.

pàgina 8Open Night

La socialista Mireia Dionisio 
és la nova alcaldessa 

de Mollet. Divendres agafava 
el càrrec després que Josep

Monràs hi renunciés, assegurant
que farà una política 

“de consens que defuig les
batalles i les confrontacions”.

pàgina 10Mireia Dionisio

L’Ajuntament de Parets està
tirant endavant aquesta

setmana les Jornades dels
nostres avis. Una iniciativa

dedicada a la gent gran del
municipi que els ofereix
activitats de tot tipus per

promoure l’envelliment actiu.
pàgina 12Aj. de Parets
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COMERÇ4Aparadors a punt, car-
rers decorats i il·luminats i una mà
de descomptes i promocions es-
pecials a cada negoci. Així és com
els comerços i restaurants de Gra-
nollers preparen l’Open Night,
que després de dos anys sense ce-
lebrar-se torna aquest vespre en la
seva novena edició.
“Ens fa moltíssima il·lusió”,

deia la presidenta de l’associació
Gran Centre, Isabel Martín, en la
presentació de l’esdeveniment,
divendres. I és que, segons apun-
tava, tant el comerç com la res-
tauració han passat “uns temps di-
fícils” i l’Open Night és una opor-
tunitat de reimpulsar el sector.
Una jornada que s’allargarà des de
les sis de la tarda fins a la mitjanit,
amb diferents propostes, activitats
i novetats per a tots els públics.
Aquesta edició es planteja di-

vidida en tres franges horàries:
una primera, de sis a vuit, on el co-
merç serà protagonista, una se-
gona de vuit a deu on el protago-

nisme l’agafarà la restauració, i
una darrera que durarà des de les
deu fins a la mitjanit, amb un am-
bient més festiu a la Porxada.
Encara que al llarg de tota la jor-
nada hi haurà sets amb DJs, ani-
mació i canons de llum repartits
pel carrer Anselm Clavé, un pho-
tocall a la plaça de les Olles, food
trucks i actuacions a la plaça Mal-
uquer i Salvador, música en di-
recte a la plaça Perpinyà i espec-

tacles de llums a la plaça de l’Es-
glésia. Tot això, de la mà de la pri-
mera Drag Race. Una competició
de dragqueens i dragkingsen ca-
tegories que van des de la dansa,
fins a la interpretació o la imatge.
Una aposta forta que augura

una Open Night d’èxit que espe-
ra acollir gent d’arreu de la co-
marca per omplir de nou el cen-
tre de Granollers de la vitalitat que
tenia abans de la pandèmia.

Com sempre, la Porxada serà un dels espais centrals. Foto: Open Night

Tot a punt per donar el tret 
de sortida a l’Open Night

» Avui se celebra la novena edició des de les sis i fins a la mitjanit 
» Enguany hi haurà noves propostes i activitats per a tots els públics

Torna el Musik N Viu de
sempre, “més actiu que mai”

MÚSICA4Després que la pandè-
mia impedís celebrar el Musik N
Viu el 2020 i obligués a adaptar el
festival a la situació epidemiolò-
gica l’any passat, enguany torna el
Musik N Viu de sempre. De fet, ho
farà “més actiu que mai”, assegu-
ren des de l’Ajuntament. I és que
el 8, el 15 i el 16 de juliol el Parc Fi-
ral acollirà a artistes com Skarra
Mucci, DJ Monkey, DJ Letung,
The Tyets i Nativa. Els caps de car-
tell d’aquesta 17a edició.
Musik N Viu va néixer l'any

2005 fruit de la demanda de di-
verses entitats i grups de joves de

disposar d’espais d’oci nocturn a
la ciutat. Un festival gratuït de
música en directe que ha acon-
seguit consolidar-se com una de
les cites més importants de la ciu-
tat i també com una oportunitat
per als artistes locals. 
Així doncs, enguany One

Drop, l’Associació Reggae de Gra-
nollers, organitzarà els concerts
del dia 8 de juliol, i Konghost, l’as-
sociació granollerina per la difu-
sió de la cultura electrònica, or-
ganitzarà els del dia 15. Mentre
que el darrer dia serà Jovent
Ignorat qui organitzi els concerts.

CIUTAT4En els pròxims mesos,
les places de Can Bassa, Sant
Miquel i Jaume I canviaran la
seva imatge actual per ser espais
“més acollidors i naturalitzats”, di-
uen des de l’Ajuntament. Unes re-
formes que també preveuen fer-
les més accessibles i més segures.
El consistori ja ha aprovat

tots tres projectes, que actualment
es troben en procés de licitació. De
fet, la inversió més important es
farà a la plaça Sant Miquel, just
davant l’escola Joan Solans. Una

obra que costarà 560.000 euros
i que permetrà millorar l’àrea de
jocs infantil i la il·luminació, i
plantar nous arbres. Mentre que
la remodelació de la plaça de
Jaume I,  més coneguda com a
plaça del Lledoner, se centrarà a
reorganitzar-ne els usos i a solu-
cionar els problemes dels desni-
vells i esquerdes provocades per
les arrels dels arbres. Tot plegat
per un cost de 445.000 euros. I,
per últim, a Can Bassa se substi-
tuiran les parts més envellides per

convertir la plaça en un espai
més polivalent, en aquest cas per
280.000 euros.
Obres que s’allargaran cinc

mesos i que van en la línia de fer
de Granollers una ciutat més ver-
da. Encara que, segons avan-
çal’alcaldessa, Alba Barnusell, a
l’entrevista que aquesta setmana
li ha fet Línia Vallès, la guerra d’U-
craïna els està fent replantejar
projectes i, potser, “en lloc de fer
tres places n’haurem de deixar al-
guna per a més endavant”, deia.

Imatge d’un concert al Parc Firal, l’any 2019. Foto: Musik N Viu

Places més noves i verdes

Simulació de com quedarà la plaça Sant Miquel. Foto: Ajuntament

Cultura | Els Diables tornen a cremar Granollers
Dissabte, els Diables de Granollers celebraven la seva diada. La primera

després de la pandèmia. Una jornada que va tenir com a plat fort un
correfoc en el qual també van participar altres colles convidades.
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“Ha estat un cap de setmana de
deu”. Així és com la regidora de
Cultura i Festes i de Comerç i
Mercats, Mercè Pérez, defineix
l’edició del Mollet és Fira d’en-
guany. “Tot un èxit pel que fa a
la participació, amb 300 comer-
ços i 180 expositors, que ens fa
estar molt satisfets i molt con-
tents de la ciutat i del teixit co-
mercial que tenim”, afegeix.
Segons explica a Línia Vallès,

des de l’Ajuntament es pensaven
que seria “una edició difícil de ti-
rar endavant, venint de la pan-
dèmia”. “Però en cap cas ha estat
així”, diu Pérez. Un fet que de-
mostra que “tenim un comerç op-
timista i amb ganes, al qual volem
agrair l’esforç que han fet perquè
sabem que, per a molts, participar
al Mollet és Fira és un sacrifici que
els suposa haver d’obrir un di-
umenge o haver de contractar per-
sonal, i que ho hagin fet en un mo-
ment com aquest diu molt”, co-
menta la regidora. 

“UN BULLICI DE GENT”
La fira va omplir el centre durant
tot el cap de setmana. Sobretot a
l'avinguda de la Llibertat, l'Illa i la
plaça Major. La zona on estava
instal·lat el sector de l’automoció,
que va ser un dels que més visi-
tants va aplegar. I és que, a ban-
da d’acollir estands, també hi va
haver una exposició de cotxes
clàssics, simuladors, una exposi-
ció fotogràfica, un circuit de ve-
hicles elèctrics i actuacions.  
Tot plegat mentre que el sec-

tor de l’alimentació i el comerç, si-
tuat a les rambles Balmes i Five-
ller i al carrer de Barcelona, tam-
bé va ser estar ple de gent al llarg
de tota la fira, sobretot les para-
des de moda i complements.
Mentrestant, al Parc de les Pru-
neres es concentraven els serveis
de la ciutat i la majoria de les ac-
tuacions i espectacles. “Un bulli-
ci de gent durant els dos dies, que
ha estat genial”, diu la regidora.

ELS MERCATS, PLENS DE VIDA
Un altre dels espais principals del
Mollet és Fira d’enguany va ser el
Mercat Vell, on s’organitzaven
diferents activitats. La primera
d’elles, que va servir per donar el
tret de sortida a l’edició d’engua-
ny, va ser la Gala del Comerç, que
organitza cada any l'Associació
d'Homes i Dones Autònomes
Emprenedors de Catalunya (AD-
HEC).  “Una gala de futur”, deia
el seu president, Lluís Farré, ja que
servia per fer un reconeixement a
les dones emprenedores de Mo-
llet i  a les botigues que tenen més
de 25 anys de trajectòria. Entre al-

tres, Rosa Azor, d'Azor Perru-
quers, Noelia Muñoz, del Bar
Homer o la  floristeria L'Orquí-
dia –amb 50 anys d’història– i les
Bodegas Sagalés –amb 84–.
Però això no és tot. També va

celebrar-se l'activitat El Mercat
també és Fira. Una proposta
nova que es feia a tocar del Mer-
cat Municipal, on la gent va po-
der provar els productes de les
parades locals. De fet, es van
servir un miler de pinxos. 

MÉS ACTIVITATS
D’altra banda, l’edició d’engua-
ny va coincidir amb el Corpus.
Per aquest motiu, diumenge, la
rambla Balmes s’omplia amb
estands però també amb flors.
Mentre que el Casal Cultural
també celebrava la 25a trobada
de puntaires i la 10a mostra de ta-
llers. Activitats que van servir per
posar punt final al vuitè Mollet és
Fira, que ha deixat satisfets tant
als veïns com als comerciants i als
membres de l’Ajuntament i, a la
vegada, amb ganes de seguir
consolidant aquesta mostra local. 

Imatge del Mollet és Fira d’enguany. Foto: Ajuntament

Olga García
MOLLET

Èxit del Mollet és Fira: “Estem
molts satisfets i contents”

» Diumenge acabava la vuitena edició d’aquesta mostra local
» La valoració és positiva per la participació ciutadana i comercial

Dionisio, alcaldessa: “Defujo
la batalla i les confrontacions”

POLÍTICA4Divendres, Mireia
Dionisio va ser escollida, per ma-
joria absoluta amb 13 vots, com a
nova alcaldessa de Mollet. Un càr-
rec que assumia “amb passió,
coratge, força i energia per fer de
Mollet una ciutat millor”, deia.
La socialista va aconseguir

els vots dels nou regidors del seu
partit, però també els dos de Po-
dem, soci del govern municipal,
el de Ciutadans i el de Junts per
Mollet. Mentre que la resta de
candidates, Marta Vilaret, d’ERC,
i Marina Escribano, de Mollet en
Comú, només rebien els vots dels

seus companys de partit. Un fet
que convertia Dionisio en la quar-
ta alcaldessa de la ciutat.
En el seu discurs, ella matei-

xa es definia com “una dona de
partit, però no partidista, i de-
fensora de la política de consen-
sos que defuig la batalla i les
confrontacions”. De moment la
nova alcaldessa ja ha fet alguns
canvis a l’Ajuntament,  reestruc-
turant l’executiva local i nomenant
Raúl Broto primer tinent d’Al-
cladia i a l’exalcalde Monràs sisè
tinent, i incrementant de cinc a sis
les grans àrees de govern. 

Unió veïnal per proposar 
un pla urbanístic alternatiu

URBANISME4Dissabte, un grup
de veïns de Mollet es reunia per
començar a fer una proposta al-
ternativa al POUM (Pla d’Orde-
nació Urbanística Municipal).
Un document que entregaran
als diferents grups municipals
abans de les eleccions de l’any
que ve i que, segons explica An-
tonio López, portaveu de la Pla-
taforma per la Salut Pública del
Baix Vallès i participant en la tro-
bada, “inclourà un creixement
més responsable de la ciutat”.
Aquesta idea, impulsada per

la Federació d’Associacions de

Veïns, neix perquè “quan es va fer
el POUM, el govern va restringir
força la participació i va plantejar
un creixement excessiu que els
molletans no necessitem”, expli-
ca. “Per això, nosaltres mateixos
farem el POUM que Mollet real-
ment necessita”, afegeix.
De fet, segons comenta Ló-

pez, ja s’han organitzat grups que
treballaran en diferents àmbits
com el de les necessitats sanità-
ries, les mediambientals o les ur-
banístiques, entre altres. Tot per
aconseguir que Mollet “no crei-
xi més del necessari”, conclou.

Dionisio va rebre la vara d’alcaldessa divendres passat. Foto: Ajuntament

Habitatge | La PAH prepara la Festa de l’Habitatge
El pròxim dissabte 25 de juliol, la PAH Mollet i Baix Vallès celebrarà la Festa

de l’Habitatge. Una jornada plena d’activitats obertes a tothom entre les
quals destaca un dinar, un espectacle o la presentació d’un llibre, entre altres. 
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El festival dels fotògrafs
paretans clou amb èxit 

FOTOGRAFIA4Dissabte va ser
un gran dia per a  l’Associació Fo-
togràfica de Parets. I és que  l’en-
titat celebrava la 9a edició de
festival FOTOGraphic, coincidint
amb el 10è aniversari de l’entitat.
Un dia ple d’activitats que va ser-
vir per reconèixer la tasca d’aquest
grup d’aficionats a la fotografia.
Els actes van iniciar-se al

matí amb els parlaments de di-
versos membres de l’Ajunta-
ment i, seguidament, amb l'en-
trega dels premis del festival, en-
guany dedicat a la fotografia
musical. Un dels moments més
importants i esperats de la jor-

nada perquè “va servir per ho-
menatjar a Chussa Mulà, sòcia
de la nostra l’entitat, per l’e-
xemple que deixa al municipi”,
deia Miquel Portell, president de
l’associació.
Tot plegat en un esdeveni-

ment que “va rebre la participa-
ció de molta gent i que va unir l’A-
juntament, polítics, músics, socis
de l’entitat i participats”, afegia.
I és que després d’això, la jorna-
da va continuar amb una po-
nència del fotògraf José Irún i una
altra de Diego Marín, actuacions
musicals, un dinar popular i la
projecció d’un documental.

SOCIETAT4A Parets, la gent gran
no té temps per avorrir-se. De fet,
la Joana, veïna de l’Eixample, ho
confirma. “Faig gimnàstica, ma-
nualitats que van des de la pintu-
ra fins a la costura, art virtual, co-
ral i tallers de memòria”, explica
a Línia Vallès. Totes elles, activi-
tats que es proposen des de l’A-
juntament i que demostren que al
municipi, la gent gran és un
col·lectiu important. Per això pre-
cisament, cada any, a banda de to-
tes aquestes propostes que tenen
al seu abast diàriament, el con-
sistori organitza les ‘Jornades
dels nostres avis’. “Un conjunt
d’activitats que són com la festa
major de la gent gran”, deia dilluns
l’alcalde, Francesc Juzgado, en la
inauguració de les 31a Jornades.
El tret de sortida d’aquesta fes-

ta, que s’allargarà fins diumenge,
es donava a Can Rajoler amb
una exposició d’obres creades per
la gent gran de Parets als diferents
tallers que es fan al llarg de l’any
als casals.  “Una oportunitat molt
maca que reconeix l’esforç i el tre-
ball que hi ha darrere de cada ta-

ller, que ens permet exposar l’o-
bra que més ens agradi de totes les
que hem fet”, explica la Joana. En
el seu cas, “una floreta pintada”. 
Segons l’Ajuntament, aques-

ta és una manera de “posar en va-
lor, visualitzar i donar veu al
col·lectiu”. Tot plegat, amb un
programa que inclou un dinar,
una xocolatada, espectacles, sar-
danes o havaneres, entre altres.
“Propostes molt divertides i en-
riquidores que et fan estar actiu

i socialitzar”, pensa la paretana,
que està participant en la majo-
ria d’elles. I és que, després de dos
anys sense aquestes jornades,
“la gent gran té ganes de fer co-
ses”, assegura.

Un col·lectiu que, tot i la pan-
dèmia, continua estant ben pre-
sent en el dia a dia de Parets. “So-
bretot perquè participar en totes
aquestes iniciatives que es pro-
posen ens treu anys de sobre”,
conclou la Joana.

Exposició d’obres fetes als tallers dels casals. Foto: Silvia Ferran/Ajuntament

Jornades per a la gent gran:
“Ens treuen anys de sobre”

Entrega de premis del 9è FOTOgraphic. Foto: Silvia Ferran/Ajuntament

Política | Neus Jordà repetirà com a cap de llista
L'actual regidora de Parets per la República-Junts per Catalunya, Neus

Jordà, tornarà a presentar-se com a candidata per a l’alcaldia a les eleccions
de l’any que ve. Encara que la presentació oficial no serà fins al 8 de juliol.
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La Coca de Sant Fost torna a
endolcir la festa de Sant Joan 

SANT FOST4Sant Fost tornarà
a gaudir d’un Sant Joan gurmet
gràcies a la seva coca local. Per
segon any consecutiu, la Regi-
doria de Promoció Econòmica
fomenta el consum de la Coca de
Sant Fost, que es podrà degus-
tar aquest diumenge a les set del
vespre a la plaça Esbert.
La Coca de Sant Fost és una

iniciativa que l’Ajuntament va
impulsar l’any passat per crear
un dolç personalitzat per al mu-
nicipi i elaborat per pastissers lo-
cals. Els comerços implicats en
l’elaboració d’enguany són el

forn Corbalan, la pastisseria
Gabà i la cafeteria Angela’s.
En l’acte que es farà di-

umenge, els assistents podran
tastar la coca acompanyada d’u-
na copa de vi escumós de la
Masia de Can Roda, mentre
gaudeixen de la música del grup
d’havaneres Roca Grossa.
Només podran formar part

d’aquesta degustació popular
els veïns que s’hagin inscrit al
llarg d’aquesta setmana a través
de l’Oficina d’Atenció a la Ciu-
tadania (OAC). El termini d’ins-
cripció acaba avui, divendres.

MARTORELLES4Martorelles
commemorarà el Dia mundial
de les persones refugiades
aquest diumenge amb un acte
on les protagonistes seran les
dones que han arribat al muni-
cipi fugint de la guerra d’Ucra-
ïna en els últims mesos. 
Sota el nom ‘Martorelles

acull’, l’Ajuntament ha organit-
zat un esdeveniment per donar
la benvinguda i transmetre su-
port a aquestes dones. Serà a les
sis de la tarda al Celler de Car-
rencà, que també acollirà una ex-
posició formada per plafons que
explicaran qui és, què fa i quines
inquietuds té cadascuna d’elles.
També s’hi projectarà un vídeo
amb la presentació de cadascu-
na de les refugiades ucraïneses.
Finalment, es representarà

l’espectacle infantil Baobab, de
la companyia La pera llimonera,
guardonat amb el premi al mi-
llor espectacle de la Mostra d’I-
gualada. Per veure aquesta fun-
ció cal adquirir una entrada al
web martorelles.cat/entrades,
per un preu de tres euros.

A Martorelles hi ha quatre fa-
mílies que el passat mes d’abril
van decidir fer un gest solidari i
es van convertir en acollidores,
obrint les portes de casa seva a
famílies ucraïneses refugiades de
la guerra que el president rus,
Vladímir Putin, va declarar a
Ucraïna el 24 de febrer. Una de
les veïnes acollidores és Jessica

Sandoval, que fa uns dies expli-
cava al web de l’Ajuntament
que ella, el seu marit i el seu fill
construït una “convivència molt
bonica” amb la Katja i l’Alla, una
mare i una filla provinents de la
ciutat de Khàrkiv. Sandoval té
clar que totes dues es podran
quedar a casa seva tot el temps
“que faci falta”.

Ucraïneses a Catalunya, en una imatge d’arxiu. Foto: Gerard Escaich/ACN

Un acte per (re)conèixer les
refugiades arribades d’Ucraïna

La presentació de la coca de Sant Fost de l’any passat. Foto: Ajuntament

Martorelles | Es recupera el sopar de Sant Joan
Martorelles recuperarà aquest any el sopar popular de la revetlla de Sant
Joan al pati de la Masia. També tornarà el programa prepandèmic, amb
l’encesa de la foguera de la Flama del Canigó i la festa amb sessió de DJ.
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Montornès recupera
l’essència del Sant Joan

CULTURA4Com tants altres es-
deveniments que van veure’s afec-
tats per la pandèmia, la Festa de
Sant Joan a Montornès també han
viscut modificacions en els darrers
temps. És per aquest motiu que
la 48a edició de la revetlla que se
celebrarà a Montornès Nord és
especial. Així ho considera el
consistori del municipi, que afir-
ma que la celebració recuperarà
enguany “l’esperit comunitari i
de carrer que la caracteritza”. 
Els primers actes començaran

aquest cap de setmana amb el
campionat de bitlles i de petan-

ca, la gimcana d’aigua i la 5a Mar-
xa Nocturna del Club Atletisme
Montornès. Els actes centrals de
la festa es concentraran el 23 de
juny, el dia de la revetlla. Hi des-
taca la cercavila gegantera, el
pregó i la posada del mocador de
les festes. A més, es durà a terme
l’encesa de la foguera, el castell de
focs i el repartiment de coca i
cava. La festa seguirà l’endemà
amb una paella popular i la 13a
edició del recital de poesia  El di-
vendres acabarà la revetlla amb
l’actuació del grup de versions La
Central, al pati de Marinada.

MONTMELÓ4Jordi Manils no
intentarà ser alcalde en les prò-
ximes eleccions municipals. El
que durant 12 anys va ser regidor
i cap de l'oposició, primer amb
ICV-EUiA i després amb Canviem
Montmeló, va anunciar el cap
de setmana passat que deixava la
primera línia de la política local.
“Tot i que la formació ha crescut
no hem aconseguit el nostre ob-
jectiu que era arribar a l'alcaldia”,
reconeix Manils. Aquest és un dels
motius que l'han fet prendre la de-
cisió, però no és l'únic. “Montmeló
és un poble petit on governa el
PSC des de fa més de 40 anys”,
afirma. “Molta gent veu que el
PSC fa coses malament, però
després el voten”, assegura. En
aquest sentit, lluitar contra “la xar-
xa de poder del PSC” ha acabat
per desgastar-lo. Com donar cops
de cap a un mur. 
Ara, Canviem es planteja el re-

lleu i l'etern cap de l'oposició creu
que el nou equip entomarà el
repte amb “molta il·lusió”. Per
substituir-lo ha sonat el nom de
Marcel Comas, però Manils diu

que encara no hi ha res segur. “Se-
ria un molt bon alcaldable, perquè
és un entusiasta de Montmeló”,
afirma. Ell donarà suport a Comas
des de la militant de base mentre
manté el seu càrrec a la direcció
nacional dels Comuns.

A PUNT DE SER ALCALDE
Hi ha un dia marcat en la memò-
ria de Manils. El 2015 va estar a
punt de convertir-se en alcalde.
La seva formació va aconseguir
sis regidors. Els mateixos que el

PSC. “Vam pactar un govern
amb ERC, però el dia de la in-
vestidura, el regidor indepen-
dentista va votar en contra”, ex-
plica. “Van robar la democràcia”,
afegeix. Manils recorda amb frus-
tració el moment en què podria
haver deixat de ser l'etern cap de
l'oposició. Malgrat tot, també re-
memora els bons moments, com
ara les mocions per acabar amb
els animals al circ o per con-
demnar la cosificació de la dona
que Canviem ha tirat endavant.

Jordi Manils ha estat durant 12 anys cap de l’oposició. Foto: Canviem

L’etern cap de l’oposició diu
adeu a la primera línia política

Les primeres activitats comencen aquest cap de setmana. Foto: Arxiu

Reciclatge | Bars i restaurants ja no tenen excusa
L’Ajuntament de Montornès i Ecovidrio estan realitzant una campanya de
sensibilització en 80 bars i restaurants per promoure el reciclatge de vidre. 
La iniciativa també dona cubells de reciclatge als locals que ho demanin. 
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Acord per garantir el dret a
l’aigua als més vulnerables

LA LLAGOSTA4L’Ajuntament
de la Llagosta signava divendres
un conveni de col·laboració amb
l’empresa Agbar amb l’objectiu de
garantir el dret a l’aigua a les per-
sones en situació de vulnerabili-
tat que visquin al municipi.
Aquest document, que sig-

naven  l’alcalde, Óscar Sierra, i la
gerent territorial del Vallès Orien-
tal d’Agbar, Berta Trillo, tindrà
una vigència d’un any. Un com-
promís que estableix que Agbar,
que és la concessionària del ser-
vei de subministrament d’aigua
potable al municipi, crearà un

fons de 8.000 euros perquè per-
sones en risc d’exclusió social
se’n puguin beneficiar.
En concret, aquest ajut su-

posa que Agbar assumirà el cost
de les factures d’aigua de la po-
blació que estiguin en situació de
precarietat econòmica, fins a un
màxim acumulable de 8.000 eu-
ros entre totes les factures. Ara bé,
l’àrea de Serveis Socials de l’A-
juntament serà qui estableixi si
les famílies o persones complei-
xen amb els paràmetres de vul-
nerabilitat i, per tant, si poden ac-
cedir o no a aquesta ajuda.

SANTA PERPÈTUA4Dilluns pas-
sat, l’activista Jorge Fernández
acampava a la plaça de la Vila de
Santa Perpètua, en vaga de fam,
reclamant dues coses: d’una ban-
da, l’alliberament del periodista
Pablo González, empresonat a
Polònia, i de l’altra l’obertura d’un
menjador social gestionat per l’A-
sociación de Paz, una entitat local
de la qual Fernández n’és activis-
ta. I és que segons explica a Línia
Vallès, hi hauria 50 famílies vul-
nerables al municipi a les quals es-
taria alimentant l’entitat amb els
diners dels socis. “Per això volem
el menjador”, diu.
Des del consistori, però, ne-

guen que això sigui cert. “Totes les
famílies que s’adrecen als Serveis
Socials tenen resposta i ho de-
mostra el fet que no hi ha ni una
sola persona en llista d’espera”, ex-
pliquen a aquest setmanari. “De
fet, dediquem mig milió d’euros
només en ajuts directes a l’ali-
mentació, portant menjar a les ca-
ses i amb la iniciativa del cabàs so-
lidari”, afegeixen. 
Per això, des de Santa Perpè-

tua en Comú, el partit que gover-
na, exposen en un comunicat que
el vaguista estaria “difonent men-
tides”. Mentre que Fernández
continua defensant que “la gent
del poble demana aliments a l’as-
sociació un cop se’ls acaben els que
els proporcionen els Serveis So-
cials”. Un fet del qual l’Ajuntament
no té “cap constància”, diuen. De
fet, “quan se li ha demanat aques-
ta informació l’ha denegat”, co-
menten des del partit. Per això, as-
seguren que el que diu l’activista
“és absolutament fals” i denuncien
“les mentides, insults i amenaces”
que el partit està rebent davant la

negativa de secundar la proposta
del menjador. 
Tot plegat, mentre el vaguis-

ta insisteix en el fet que “els qui di-
famen són ells”. “Ens acusen de
voler fer negoci amb el menjador
quan no és així” comenta referint-
se al tuit del regidor Sergi Fer-
nández, que diu que “a Santa
Perpètua cap persona està sense
atendre i l’Ajuntament mai pagarà
amb diners dels veïns el negoci de
ningú”. Una idea que també s’ex-
posa en el comunicat del partit
mentre Fernández deixa clar que
seguirà en vaga “fins que el men-
jador social sigui una realitat”.

L’activista Jorge Fernández, en vaga de fam des de dilluns passat. Foto cedida

Polèmica per un menjador social
entre l’Ajuntament i una entitat

Sierra i Trillo signaven aquest acord divendres. Foto: Ajuntament

Infants | Volen mesures contra l’assetjament
El Consell Infantil de Santa Perpètua ha demanat a l'Ajuntament
comptar amb un professional amb formació sobre assetjament 
escolar i un espai gratuït on poder acudir en cas d’assetjament.
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CANOVELLES4Els infants de
Canovelles volen més concerts i
excursions, espais autoritzats
per pintar i fer murals i partici-
par en l’organització d’activi-
tats. Però també millors equi-
paments, més plantes i més es-
pais verds, més contenidors i que
hi hagi més neteja als espais pú-
blics. Així ho feien arribar a l’A-
juntament dimarts, en la sessió
de cloenda del Consell d’Infants
de la ciutat.

Els infants fan
propostes per
millorar la ciutat

LA ROCA4L'Ajuntament de la
Roca destinarà 77.000 euros en
subvencions per donar suport a
les entitats roqueroles i perme-
tre que aquestes puguin tirar
endavant nous projectes i acti-
vitats. I és que, segons la regidora
de Participació Ciutadana, Yo-
landa Guarinos, “les entitats són
el motor del municipi i volem en-
fortir-les per aconseguir que tor-
nin a dinamitzar el poble després
del parèntesi pandèmic”.

77.000 euros de
subvencions per 
a les entitats

LES FRANQUESES4Aquesta tar-
da, la zona esportiva exterior de
Bellavista s'omplirà de partits
de bàsquet, de futbol i de volei-
bol. El motiu és la presentació de
la renovació de l'espai. Una obra
que l'Ajuntament ha realitzat
durant les darreres setmanes per
transformar la zona en un espai
més polivalent, i que sorgeix ar-
ran d’una demanda ciutadana
per ampliar les zones esportives.

Renovada la zona
esportiva exterior
de Bellavista

CALDES DE MONTBUI4El pro-
jecte de construcció d’un habi-
tatge cooperatiu al centre de Cal-
des de Montbui ja pren forma. I
és que l’Ajuntament i la coope-
rativa d’habitatge Matís han sig-
nat un acord que permet fer ús
dels terrenys municipals que hi ha
davant la plaça Onze de Setembre
per aixecar 19 habitatges de pro-
tecció oficial, una part dels quals
es destinaran a persones amb di-
versitat funcional.

Acord per crear
nou habitatge
cooperatiu

LLIÇÀ DE VALL4Catalunya està
inmersa en la primera onada
de calor de la temporada. Per
això, l'Ajuntament de Lliça de
Vall ha habilitat dos equipa-
ments municipals perquè actu-
ïn com a refugi climàtic durant
aquests dies. En concret, el Cen-
tre Cívic Can Magarola i el Casal
de la Gent Gran, que obren les
seves portes per permetre refu-
giar-se de la calor durant les
hores més intenses de sol. 

Refugis climàtics
a equipaments
contra la calor

BIGUES I RIELLS4Dissabte 25 de
juny se celebrarà la quarta Bai-
xada de Carretons de Bigues.
La prèvia a la Festa Major, que
començarà el 29 de juny, i que
consistirà en una cursa de velo-
citat amb vehicles de construc-
ció pròpia que baixaran per l’a-
vinguda de Catalunya i el camí de
Can Badell. Les inscripcions es-
tan obertes tant en categoria in-
fantil com per a adults. 

Preparant la
Baixada de
Carretons 

INFRAESTRUCTURES4La minis-
tra de Transports, Mobilitat i
Agenda Urbana, Raquel Sánc-
hez, anunciava divendres una in-
versió de 78 milions d’euros per a
l’AP-7 al Vallès. Uns diners desti-
nats principalment a reordenar la
B-30, la carretera que va en pa-
ral·lel a l’AP-7, i a millorar les in-
corporacions des de la C-58. 
Entre les accions principals hi

ha la construcció del tercer carril
de l'autopista entre Mollet i Mont-
meló, en sentit Tarragona, ja que
aquest tram registra un  volum de
trànsit força superior al que hi ha-
via abans de la retirada dels peat-
ges. Una millora que costarà uns
30 milions d’euros, que es licitarà
abans que acabi l’any i que també
preveu la millora d’alguns enllaços.
En concret, del de la C-17 a l’altu-
ra de l’Institut de Seguretat Públi-
ca de Catalunya, per resoldre la
congestió que actualment hi ha en-
tre Parets i Mollet, i de l’enllaç amb
la C-60, a l’altura de Granollers.

Però aquesta no serà l’única
millora a la carretera. D’altra
banda, el conseller d’Interior,
Joan Ignasi Elena, també anun-

ciava que cada diumenge a partir
de la setmana que ve hi haurà un
carril addicional entre Sant Celo-
ni i Parets, a l’altre costat de la via.
És a dir, en sentit Girona. Però
també un nou sistema de grues a
diferents punts estratègics de
l’AP7, per retirar vehicles acci-
dentats amb més rapidesa, tenint
en compte l’alta circulació de cot-
xes que s’espera els caps de set-
mana d’estiu. A banda, cal recor-
dar que Trànsit i el ministeri es-
tan acabant de tancar la reducció
de la velocitat als 100 km/h.
Un conjunt d’actuacions que

l'Associació Àmbit B-30 ha va-

lorat positivament perquè per-
metran “evitar tornar a patir si-
tuacions de retencions quilomè-
triques”, deia el seu president, Jo-
sep Monràs. 
Qui no ho veu tan bé és l’as-

sociació Promoció del Transport
Públic. “No volem més carrils a
l’AP-7, volem més trens a la via
que ja hi ha en paral·lel a la car-
retera”, diuen. I és que, des del
seu punt de vista, “ampliar carrils
no soluciona cap problema de
mobilitat”. “El que cal és construir
intercanviadors amb les línies
de Rodalies del Vallès i reforçar
les freqüències”, conclouen.

Imatge d’arxiu de l’AP-7. Foto: ACN

Inversions a l’AP-7al seu pas pel
Vallès per millorar la mobilitat

La comarca recupera la
trobada de colles castelleres

CULTURA4Diumenge va ser un
gran dia per als castellers de la co-
marca. I és que després de dos
anys de pandèmia tornaven a
celebrar la Trobada de Colles
Castelleres del Vallès Oriental.
Enguany a Caldes de Montbui,
amb la participació de la colla lo-
cal i també amb els Xics de Gra-
nollers, els Castellers de Mollet i
els Manyacs de Parets. Tot plegat,
coincidint amb el 25è aniversari
dels Bastoners de Caldes.

La jornada va començar amb
una cercavila conjunta de caste-
llers i bastoners que va recórrer
el centre  fins a arribar a la plaça
de l’Església. L’espai on van fer els
seus balls, espectacles i castells
per, després, passar a fer un di-
nar de germanor que va conti-
nuar amb jocs populars, un con-
cert i festa. Una diada que les co-
lles han valorat positivament i
amb la qual enceten la tempora-
da de festes majors.Castell. Foto: Twitter (@escaldats)

Incident | Aparatós incendi a la Garriga
Dimarts, 23 dotacions dels Bombers treballaven en un incendi que

afectava dues naus industrials de la Garriga. Una d’elles, on es va originar
el foc, l’empresa Servicantó. L’incident, però, va acabar sense ferits.
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Esports

Deu ser encara més espe-
cial jugar en una entitat
quan veus fotografies i

vídeos de molts capítols de la
seva trajectòria.
Exacte! Coincidir amb tantes per-
sones, esportistes o no, que han
contribuït a fer créixer el meu
club a l'acte central del 90è ani-
versari va ser molt emotiu i emo-
cionant. Igual que l'homenatge a
una icona com en Chichi Creus.
Em sento una privilegiada per
poder posar el meu granet de sor-
ra en la història del club.

Hi has crescut des de l'escoleta.
Mon germà, en Gerard, jugava al
CB Granollers i a mi m'agradava
esperar-lo fins que acabés d'en-
trenar-se llençant a les cistelles de
fora del pavelló. Diria que tenia 6
anys quan el Josep Martínez, que
era el coordinador mini, va parlar
amb ma mare, l'Elena, per pre-
guntar-li si volien apuntar-me a
l'escoleta. Allà va començar tot i hi
anava un dia per setmana. Des-

prés es van multiplicar les jorna-
des, les hores i les experiències.

Ets una esponja i segur que
has après molt dels teus entre-
nadors i entrenadores.
Sempre cal obrir ben els ulls i pa-
rar les orelles. En David Delaurens
és potser el tècnic que més m'ha
marcat pel que fa a la tècnica in-
dividual. Al Bossa, en Josep Mi-
quel Bossacoma, sempre li agra-
iré la confiança que em va donar
i els consells que em va regalar.
Vam parlar moltíssim. Ara estic
encantada amb el Martí Roget. És
un gran entrenador i una perso-
na que realment sap llegir molt
bé els estats d'ànim.

Perdre la categoria hauria estat
un impacte emocional duríssim
per al CB Granollers en un any
tan significatiu. Vau patir i res-
pirar contra el CB La Salle Reus
[triomf per 61-56 a l'anada i der-
rota per 64-62 a la tornada].
Com resumiries la temporada?
Sincerament, ha estat una mun-
tanya russa. L'arribada del Martí
Roget ens va donar un aire fresc.
Sabíem que estàvem fent un bon
treball i que anàvem pel bon

camí, però a vegades els resultats
no arribaven. Un dia estava molt
contenta i, l'altre, empipada per-
què no ens havien sortit els detalls
que havíem practicat durant tota
la setmana. Era un viatge emo-
cional entre l'eufòria i la frustració.
Una muntanya russa, vaja.

Quan l'àrbitre va xiular el final
del partit a Reus, devies tenir
moltes sensacions diferents.
[Sospira]. Sentia felicitat màxi-
ma, un alliberament... Recordar
aquells moments sempre em treu
un gran somriure. Potser al prin-
cipi de temporada no esperà-

vem haver arribat a viure un mo-
ment tan extrem i va ser molt es-
pecial salvar-nos fora de casa i
amb el suport de les noies de la
base. També vaig pensar en com
estarien patint per dins les juga-
dores del CB La Salle Reus...

Aquell últim partit vas portar el
15 al dorsal, però tu ets la 7...
Vam jugar amb la segona equi-
pació i amb aquesta, a vegades, els
números canvien. Fins que vaig ar-
ribar al sènior havia tingut l'11, que
és de la capitana, l'Andrea Pove-
dano. S'ha de respectar la jerarquia.
Ara jugo amb el 7 i al primer equip
també ho he fet amb el 3.

A vegades el número és quasi
com la signatura del jugador o
jugadora.
Exacte! A vegades t'obsessiones
molt amb aquella xifra perquè
creus que et donarà més sort ju-
gar amb ella. Pura superstició,
perquè no té res a veure. Quan
he canviat de número no he no-
tat cap canvi. [Riem].

Què sents pel teu equip?
Me l'estimo amb totes les meves

forces. Retrataria aquest grup amb
dues paraules: respecte i unió.

Què creus que t'ha fet descobrir
de tu mateixa i millorar de tu
mateixa el bàsquet?
Malgrat que al principi em cos-
ti una miqueta, a saber tractar
amb les persones. Aquest es-
port m'ha regalat poder conèixer
moltes persones i molt dife-
rents. El bàsquet t'ajuda a des-
envolupar les teves eines i ha-
bilitats comunicatives, i també a
ser més competitiva.

Ets entrenadora o ho has estat
al CB Granollers?
M'encantaria ser-ho en el futur.
De moment, m'ha estat impos-
sible compaginar els horaris de
pista amb els estudis. Encara
soc a temps de complir aquest
altre somni. Seria increïble.

“El bàsquet t’ajuda a
desenvolupar les teves

habilitats comunicatives”
Laura Marata / Base-escorta del CB Granollers

“Aquest any, amb els actes pel 90è aniversari del CB Granollers, m'estic
sentint encara més compromesa i responsable de defensar la samarreta del

club de la meva vida”, se sincera Laura Marata (Granollers, 1999). Desprèn
bondat, persistència i empatia, i sap gaudir dels petits grans plaers.

“M’estic sentint encara
més responsable de
defensar la samarreta
del CB Granollers”, diu

Foto: David Homs

Trail | Miquel Corbera, campió d’Espanya
L’atleta del CA Montornès es va proclamar el passat diumenge 13 de juny campió d’Espanya

de pujada vertical de trail. Miquel Corbera es va imposar a la cursa de Cercs, en un
recorregut que coneixia bé perquè el 2021 s’hi havia proclamat campió de Catalunya.

Toni Delgado
GRANOLLERS
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Viu en línia

Una actriu i un actor secundaris com-
parteixen el neguit abans d’estrenar.
Anirà bé o no l’estrena? En un embat de
vivències hilarants, faran el possible
perquè sigui que sí. Inspirada en els es-
pectacles populars del Paral·lel de prin-
cipis del segle XX, barreja peces teatrals
còmiques i de vodevil de l’època.

Al teatre El Maldà de Barcelona.

Teatre

Els secundaris
Bernat Cot i Laura Aubert

Magalí Sare ha publicat el seu segon àl-
bum en solitari, Esponja (Segell Microscopi,
2022), quatre anys després del primer. La
cantant barcelonina explora estils diferents
i alguns de nous per a ella, i canta en ca-
talà, castellà i portuguès amb col·labo-
racions de luxe, com Salvador Sobral o Las
Migas. Setze cançons formen un disc que
és “com una peli”, ha dit a Enderrock.

Música

Quan una ruptura interdimensional al-
tera la realitat, l’Evelyn, una immigrant
xinesa als Estats Units, es veu involucrada
en una aventura salvatge en què només
ella pot salvar el món. Perduda en el mul-
tivers, aquesta sobtada heroïna haurà de
fer servir els seus nous poders per llui-
tar contra estranys perills mentre el
destí del món penja d’un fil.

Pelis i sèries

Todo a la vez en todas partes
Dan Kwan i Daniel Scheinert

Esponja
Magalí Sare

Setmana del disseny
L’auditori del Disseny Hub Barcelona va acollir el passat 2

de juny l’acte inaugural de la Barcelona Design Week 2022.
La setmana del disseny d’aquest any, que acabarà el dia

22, s’adreça especialment als joves, perquè aquest 2022 és
l’Any Europeu de la Gent Jove. “Actualment, vivim una re-
alitat que ens genera confusió i ens desorienta. Aquest és

el tema de l’edició d’enguany: Wayfindings, orientacions
per crear nous presents. Dels nous presents dependran els

nostres futurs i els joves i el disseny són claus per definir-
los”, ha dit la directora de l’esdeveniment, Isabel Roig.

Els fans catalans de Dua Lipa (Londres, 1995), la
cantant de moda a nivell internacional, ja es po-
den considerar pràcticament amics seus. Molts

d’ells l’han vist dos cops en dues setmanes, per-
què l’artista d’origen albanokosovar va actuar a

Barcelona el dia 1 de juny, al Palau Sant Jordi, i el
dia 10, al festival Primavera Sound. Fent una cer-
ca ràpida a les xarxes, és fàcil veure que tothom

que l’ha vist s’ha quedat al·lucinant. Una veu im-
pressionant, unes coreografies ben elaborades i
executades i uns outfits espectaculars són els in-
gredients principals dels seus shows, que no de-
ceben ningú. També hi ha un altre element, més
freqüent del que segurament la cantant voldria,
que són les caigudes. Al Sant Jordi n’hi va haver

una, però la jove estrella de la música es va aixe-
car com si res i va continuar oferint un concertàs

que els assistents no oblidaran.

D U A  L I P AQUI ÉS?

A LES XARXES...

Ser la cantant internacional de moda
El seu segon disc ‘Future Nostalgia’ l’ha portat al cel

Famosos

Visitar Barcelona dos cops en dues setmanes 
Va actuar al Sant Jordi el dia 1 i al Primavera Sound el dia 10  

Tothom n’està enamorat
La gent n’aplaudeix la veu, els balls i fins i tot una caiguda

QUÈ HA FET?

La fitxa

No t’ho perdis

La protagonista d’aquest dietari és una
escriptora amb una capacitat inesgota-
ble de renovar la seva mirada sobre el
món. Directa, apassionada, intel·ligent i
una mica desastre, cerca les paraules jus-
tes per capturar una realitat complexa i
canviant, sense renunciar a l’elegància i
a l’honestedat de la concisió. L’obra més
íntima i alhora vital de Milena Busquets.

Llibres

Les paraules justes
Milena Busquets

|Redout 2
Aquesta seqüela porta les curses a zones distòpiques d’un planeta

Terra gairebé abandonat. Per a PC, PS 4 i 5, Switch i Xbox Series X/S.
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ÉS FAMOSA PER...
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Viu en línia

CONSELLS PER VIURE MILLOR

MOMENT ADEQUAT

Esborra les ‘cookies’ del teu ordinador abans de començar: 
si no ho fas, els vols cada cop t’apareixeran més plens i cars

COMPARADORS

COOKIES

AEROLÍNIES

E S T I L S  D E  V I D A

i OCI

Viatjar és objectiu de molts quan s’apropa l’estiu, però la
butxaca no sempre acompanya. Si encara no tens plans
ni has pogut programar la teva escapada d’estiu amb an-

telació, cosa que millora sens dubte el pressupost, però no vols
renunciar a unes vacances en condicions, llegeix els trucs que
t’expliquem a continuació per trobar els vols més barats.

Assegura’t que és un bon dia i una bona hora per buscar vols.
La majoria de bones ofertes de vols surten els dilluns i, si no te-
nen èxit, les aerolínies encara rebaixen més els preus. El cap de
setmana, per tant, és el pitjor moment per buscar-los, segons el
Wall Street Journal, que també diu que la millor hora és al voltant
de les tres de la tarda. Abans de començar la cerca, esborra les
cookies del teu ordinador. Si no ho fas, s’hauran gravat els vols
que has buscat i cada vegada t’apareixeran més plens i més cars
perquè entris en pànic i el compris a qualsevol preu per no per-
dre l’oportunitat. D’altra banda, busca abans en pàgines web de
comparadors de vols (Skyscanner, Kayak, eDreams...) i, un cop
detectada l’opció més barata, busca els mateixos vols al web de
l’aerolínia en qüestió per estalviar-te les despeses de gestió.

Comprar vols barats per internet

El pitjor moment per buscar vols és el cap de
setmana i el millor, dilluns i dimarts a les 15.00 hores

Les claus

Busca primer en webs de comparadors de vols 
(Skyscanner, Kayak, eDreams...) per veure totes les opcions

Un cop hagis detectat l’opció més barata, busca els mateixos
vols a la pàgina web de l’aerolínia en qüestió
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